

**17 March 2022 - Press Release**

# **Woch vun de Suen: financial education from an early age**

## **English version (for FR, please see below)**

The ABBL and the Fondation ABBL pour l'éducation financière are pleased to announce the annual **Woch vun de Suen** or Money Week, which will be held from 21 to 25 March. The aim: volunteers from amongst the members of the ABBL and/or ALFI, as well as employees of the CSSF, help young pupils (10-12 years old) to understand the value of money and the importance of managing a budget. The programme includes: where does money come from, saving for the future, having a bank account and how to manage your pocket money.

This event, supported by the Ministry of Education, Children and Youth, is part of the [European Money Week](#) initiated by the European Banking Federation (EBF), during which many financial education activities are organised throughout Europe.

In 2022, more than 1,000 pupils from all over the country will participate in the Woch vun de Suen, a total of 75 classes from 57 schools. The initiative brings together around 90 volunteers. A record turnout for this event organised since 2015, demonstrating the growing importance of financial education for young people.

As the Fondation ABBL, we believe that financial education can help build the basis for a healthy and trusting relationship between consumers, their money and their bank.

**Jessica Thyrion, Financial Education Adviser at the ABBL** and coordinator of the project: *"This training gives children the opportunity to address money issues at school, and to understand their place as consumers in society. What they do with their pocket money today lays the foundation for their money management as adults."*

**Marc-André Bechet, Deputy Director General at ALFI** adds: *"ALFI is pleased to join forces with the ABBL Foundation to support this project whose success is testimony of the growing interest for financial education both from youth and education actors. ALFI members contribute their time and expertise to deliver informal training in three*

*different languages in schools across the country, and by doing so, underline ALFI's commitment to work alongside stakeholders in Luxembourg to enable citizens to better understand and manage personal finance."*

**Michael Schweiger (Loyens & Loeff)**, volunteer: *"I'm proud to participate in the Woch vun de Suen again this year with my colleagues. Talking to our children about money and choices from an early age can make a real difference."*

More information:

- [The Woch vun de Suen](#)
- [The financial education programmes of the ABBL Foundation](#)

#### **Version française**

## **Woch vun de Suen: l'éducation financière dès le plus jeune âge**

L'ABBL et la Fondation ABBL pour l'éducation financière s'apprêtent à démarrer la Woch vun de Suen ou Money Week, qui se tiendra du 21 au 25 mars. L'objectif: les membres volontaires de l'ABBL et de l'ALFI, ainsi que des employés de la CSSF, amènent les jeunes élèves (10 à 12 ans) à prendre conscience de la valeur de l'argent et de l'importance de savoir gérer un budget. Au programme de cet atelier: l'origine de l'argent, l'épargne, le compte bancaire et la gestion de son argent de poche.

Cet événement, soutenu par le Ministère de l'Education, de l'Enfance et de la Jeunesse, fait partie de la [European Money Week](#) initiée par la Fédération Bancaire Européenne (EBF), au cours de laquelle de nombreuses activités d'éducation financière sont organisées partout en Europe.

En 2022, plus de 1000 élèves du pays vont participer à la Woch vun de Suen, pour un total de 75 classes provenant de 57 écoles. L'initiative réunit 90 volontaires. Un taux de participation remarquable pour cet événement organisé depuis 2015, ce qui témoigne de l'importance croissante de l'éducation financière pour les plus jeunes.

En tant que Fondation ABBL, nous pensons que l'éducation financière peut contribuer à construire les bases d'une relation saine et de confiance entre les consommateurs, leur argent et leur banque. **Jessica Thyrion, Adviser en Education Financière à l'ABBL** et coordinatrice du projet: "*Cette formation donne aux enfants l'opportunité d'aborder les questions d'argent à l'école, et de comprendre leur place en tant que consommateur dans la société. Ce qu'ils appliquent aujourd'hui avec leur argent de poche dessine déjà les fondations de leur gestion monétaire en tant qu'adulte.*"

**Marc-André Bechet, Directeur Général Adjoint de l'ALFI** ajoute : "*Nous sommes ravis de nous associer à la Fondation ABBL pour soutenir ce projet dont le succès témoigne de l'intérêt croissant pour l'éducation financière tant de la part des jeunes que des formateurs. Les membres de l'ALFI apportent leur temps et leur expertise pour donner des cours informels dans trois langues différentes dans de nombreuses écoles à travers le pays. Cette initiative confirme l'engagement de l'ALFI à travailler aux côtés des parties prenantes au Luxembourg pour permettre aux citoyens de mieux comprendre et gérer leurs finances personnelles.*"

**Michael Schweiger (Loyens & Loeff)**, volontaire: "*Je suis fier de participer cette année encore à la Woch vun de Suen avec mes collègues. Parler de l'argent et des choix à nos enfants dès le plus jeune âge peut contribuer à faire une réelle différence.*"

Plus d'information:

- [La Woch vun de Suen](#)
- [Les programmes d'éducation financière de la Fondation ABBL](#)